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AFSPRAKENLIJST PRESIDIUMVERGADERING 
04-10-2021

Aanwezigheid
Aanwezig de leden:
Dijksma (voorzitter), Kleinrensink (GroenLinks), Van Deún (PVV), Van Heuven (PvdD), De Pagter (VVD), Streefland (CU), Zwinkels (CDA), 
Assen (PvdA), Schilderman (D66), Sturkenboom (S&S), Schipper (SP) en Bos (SBU)

Tevens aanwezig:
Van Hall (griffier), Corten (plv. griffier), Lith (plv. griffier voor agendapunt 6a), Groothuijzen (secretaris DB presidium, verslag)

Afwezig:
Van der Zweth (PvdA, vervangen door mevr. Assen); Sungur (DENK), Zwanenberg (plv. voorzitter)

Afsprakenlijst
1. Opening en vaststellen agenda

Wordt conform vastgesteld. 

2. Voortgang (visie op) Het Nieuwe Werken 3.0 in aanwezigheid van Daniëlle Overweg (strategisch adviseur F&H a.i.), Martin Fleer 
(clustermanager huisvesting F&H) en Luuk Wesseling (strategisch adviseur F&H). 
Mevrouw Overweg neemt het presidium mee in de stand van zaken van Het Nieuwe Werken 3.0 en de wijze waarop hetgeen door 
het presidium ingebracht in november 2020 in de uitwerking vertaald is. Hieruit blijkt het volgende.
• Behoud én uitbreiding van het Stadhuis als Huis van de Stad en Huis van de Democratie.

Stand van zaken: gepland in 2023 visievorming en 2025 uitvoering. Op basis van de verbouwing van het Stadhuis in 2018 en 
2019 was dit al een doelstelling. Op voorstel van mevrouw Schilderman constateert het presidium dat een doorlooptijd van 2 
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jaar voor planvorming nu al resultaten had moeten opleveren, in elk geval in houding, gedrag en intern gebruik van 
dit pand (reuring). F&H zal nader uitwerken wat er al wel op korte termijn gedaan kan worden op deze ambitie en 
werkt dit nader uit.

• Verbetering van ICT-voorzieningen, zoals WiFi en voorzieningen voor videoverbindingen.
Stand van zaken: vóór de verkiezingen worden alle vergaderkamers en fractiekamers voorzien van faciliteiten voor hybride 
vergaderen. Daarnaast wordt de WiFi in het Stadskantoor en het Stadhuis opgehoogd naar hetgeen nodig is voor veel digitaal 
vergaderen. Op de vraag van mevrouw Schilderman over technische voorzieningen, antwoordt de heer Van Heuven (in zijn rol 
als lid van de CPR) dat met de nieuwe rechtspositie voor politiek ambtsdragers van bijna twee jaar geleden het principe van een 
gemeentelijk device (laptop of tablet en een telefoon) al is vastgesteld en niet meer ter discussie staat. Mevrouw Van Hall vult 
aan dat nieuwe raadsleden de afgelopen anderhalf jaar die devices ook hebben ontvangen. De enige vraag die nu nog open 
staat bij ICT is die naar het assortiment van devices voor raad, burgemeester en wethouders. Mevrouw Van Hall zal de notitie 
met dit antwoord opnieuw aanjagen en dit volgende vergadering op de agenda plaatsen. Hierbij wordt ook duidelijk op welke 
wijze nieuwe raadsleden een goede toelichting krijgen op het gebruik van het device en de verschillende systemen. 

• Een volwaardige, externe horecavoorziening om zo de levendigheid te vergroten.
Stand van zaken: niet concreet aan de orde geweest, wordt in de uitwerking van Huis van de Stad (reuring) meegenomen.

• Kritisch kijken naar andere onderdelen en huurders in het Stadhuis om meer ruimte beschikbaar te maken. Huisvesten van 
interne onderdelen die verder van het democratisch proces staan in het Stadskantoor of elders.
Stand van zaken: Het gesprek wordt gevoerd met het onderdeel Erfgoed om te verhuizen naar andere gemeentelijke locaties. 
Zodra dit het geval is, worden op gang op de eerste verdieping 4 vergaderkamers gerealiseerd welke door collegeleden 
gebruikt kunnen worden op donderdag. De huidige kamers op de tweede verdieping voor het college worden dan niet meer 
exclusief voor hen vastgehouden maar zijn dan weer reguliere vergaderkamers voor raadsleden en fractiemedewerkers. Ook 
komt dan op de eerste verdieping in de gang een gebedsruimte/stilteruimte.

Los van het Nieuwe Werken 3.0 meldt de clustermanager huisvesting dat door F&H al druk wordt voorbereid voor de komende 
verkiezingen. De verwachting is dat er meer fractiekamers nodig zijn (welke ook voldoen aan de ARBO richtlijnen voor drie 
werkplekken en een vergadertafel) en deze worden, conform reguliere afspraak, aansluitend aan de andere kamers gerealiseerd. In 
dat geval verhuist de staf van de rekenkamer weer naar hun oude kamers in de hoek van de eerste verdieping bij de studio. Ook 
hiervoor is een gesprek met erfgoed nodig wat, zoals hierboven vermeld, al loopt. 
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Het presidium verwondert zich dat er blijkbaar ambtelijk is besloten dat hun inbreng maar zeer beperkt een plek heeft 
gekregen in fase 1 en dat zij daar niet eerder over zijn geraadpleegd. 

3. Ingekomen stukken/mededelingen
• Het presidium heet Jantine Zwinkels, die Bert van Steeg opvolgt, van harte welkom. 
• Het presidium neemt het memo Proces referendumaanvraag RSU2040 voor kennisgeving aan. 
• De burgemeester meldt dat de Lange Termijnagenda (LTA) opnieuw is vertraagd (afspraak is meteen na het zomerreces 

opleveren). Het college bespreekt de LTA naar verwachting op 12 oktober, waarna deze zo snel mogelijk gedeeld wordt met 
de raad.

• Mevrouw Van Hall meldt het presidium dat het vooronderzoek Menselijk Maat voorlopig blijft bij een vooronderzoek. De 
bevindingen uit dit vooronderzoek worden uitgewerkt door de werkgroep en in een brief aan de raad gestuurd. Ook maken 
ze onderdeel uit van het Overdrachtsdossier van de oude raad aan de nieuwe raad. Het is dan aan de nieuwe raad om dit al 
dan niet tot een onderzoek te brengen.

• Mevrouw Van Hall verzoekt de presidiumleden hun fractiegenoten te vragen het nieuwe wifiwachtwoord niet te delen via, 
bijvoorbeeld, social media, om zo te voorkomen dat te veel mensen verbinding maken met dit netwerk. 

• Een update van de stand van zaken van project raadswissel 2022 wordt doorgeschoven naar de volgende vergadering.

4. Vaststellen concept afsprakenlijst presidium 27 september jl. en terugkoppeling lopende actiepunten
Het presidium stelt de afsprakenlijst conform vast. Alle actiepunten zijn meegenomen naar de raadsvergadering voor 
besluitvorming. 

5. Algemeen welbevinden: een rondje ‘hoe gaat het met iedereen?’ 
In verband met de beperkte tijd wordt dit onderwerp overgeslagen. 

6. Strategische onderwerpen     
a. Notitie raadsinstrumenten

Het presidium geeft zijn gedachten en wensen mee ten aanzien van de notitie raadsinstrumenten. Omdat niet alle leden de 
kans hebben gehad deze notitie te bespreken in hun fracties, spreekt het presidium af aanvullend schriftelijk te reageren op 
de notitie. Op basis van deze reacties wordt een nieuwe versie uitgewerkt, welke geagendeerd wordt voor het volgende 
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presidium (NB gelet op de voorraad is door het DB presidium een extra vergadering ingelast op 8 november 
aanstaande). Daarnaast spreekt het presidium af om eventuele nieuwe instrumenten in te voeren met ingang van de 
nieuwe raadsperiode. In ieder geval is het presidium bijzonder geïnteresseerd in:

• Een manier om nog makkelijker eigen (actuele) onderwerpen te agenderen voor bespreking in de commissie en/of 
besluitvorming in de raad;

• Inkorting van de beantwoordingstermijn voor schriftelijke vragen van zes naar vier weken, met als eventuele 
‘tegenprestatie’ aan het college een maximering van het aantal mondelinge (deel)vragen naar maximaal drie;

• Een instrument tussen een actuele motie en een initiatiefvoorstel in, dat de urgentie van een actuele motie verbindt met 
de stevige onderbouwing van een initiatiefvoorstel en bijbehorende behandeling die hieraan rechtdoet;

• Het instrument maatschappelijke verkenning of maatschappelijk onderzoek.
Voorts roept het presidium in herinnering dat de huidige werkwijze voor de raadsinformatiebijeenkomsten is geagendeerd voor 
de vergadering van 29 november aanstaande als onderdeel van de evaluatie van de werkwijze aanpassingen 2020.

b. Werkwijze gemeenteraad na vervallen beperkingen anderhalve meter
Naar aanleiding van het memo Aanpassing werkwijze raad na corona-persconferentie 14 september 2021 besluit het 
presidium het volgende ten aanzien van de werkwijze van de raad nu de anderhalve meterregel is vervallen.

a. Raadsinformatiebijeenkomsten vinden fysiek plaats óf digitaal. Deze keuze is aan de agendeerders en op basis van het 
onderwerp. Hybride deelname aan fysieke RIB’s blijft mogelijk in uitzonderlijke gevallen en slechts voor experts ‘van 
ver’, niet voor meepraters. In dat geval melden de agendeerders dit uiterlijk op de vrijdag voorafgaand aan de RIB bij 
het RIB-secretariaat. In de RIB is geen ruimte voor een ambtelijke presentatie. Hiervoor zijn de technische 
bijeenkomsten welke op elk moment door een fractie zelf kunnen worden georganiseerd. Deze blijven digitaal via de 
Zoomlicentie van de organiserende fractie. 

b. Bij aanvang van de raadsvergadering zijn alle raadsleden aanwezig, tot en met de behandeling van de A-punten. Hierna 
volgt een schorsing en is iedereen vrij om te blijven of ander werk te doen. Na elk agendapunt volgt een schorsing voor 
een wisseling van woordvoerders. Lopen alleen tijdens schorsingen. De plekken worden in de raad weer voorzien van 
naambordjes. In de commissie blijft het vrij een zitplaats te kiezen.

c. Aan het einde van de raadsvergadering volgt een fysieke stemming over alle B-punten, moties en amendementen.
d. Donderdag Raadsdag begint om 10.00 uur. 
e. Daar waar mogelijk houden we voldoende afstand tot elkaar en geven we elkaar de ruimte.  
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f. Collegeleden zijn aanwezig bij behandeling van hun agendapunt. In de zaal is er plek voor twee 
ondersteuners per collegelid, zowel in de raads- als in de commissievergadering. 

g. Ook voor publiek vervalt de verplichte afstand, maar bodes handhaven op verspreiding van publiek over de gehele 
tribune. 

h. Hybride commissievergaderingen blijven mogelijk in het geval een voltallige fractie niet aanwezig kan zijn in verband 
met ziekte of verhindering door quarantaine. De betreffende fractie meldt dit uiterlijk een dag van tevoren. 

i. Hybride deelname aan raadsvergaderingen is alleen mogelijk voor collegeleden en alleen in het geval zij dit uiterlijk 
een dag van tevoren melden.    

j. Het Vragenuur blijft digitaal. We letten er op professioneel in beeld te komen.
k. Interne gremia, zoals het (DB) presidium, de Adviescommissie C&F en de CPR, beslissen zelf of zij digitaal óf fysiek 

vergaderen.
l. Deze aangepaste coronawerkwijze gaat in per 14 oktober aanstaande, gelijktijdig met de start van de nieuwe 

commissie-indeling. 

c. Onhoudbare werklast inzake aanmelding en ‘onboarding’ nieuwe fractiemedewerkers
Dit onderwerp wordt doorgeschoven naar een volgende vergadering. Tot die tijd blijft het presidiumbesluit van maart jl. in 
stand dat leidinggevenden van fractiemedewerkers zelf verantwoordelijk zijn voor het papierwerk om een nieuwe medewerker 
aan te melden en een oude medewerker uit te schrijven. 

7. Rondvraag
• Naar aanleiding van de vraag van de heer Van Heuven spreekt het presidium af dat, met de inwerkingtreding van de nieuwe 

werkwijze, de huidige woordvoerders-appgroepen vervangen worden door separate appgroepen voor de zes nieuwe 
commissies. Wijzigingen op de huidige indeling van de raadsleden en de fractiemedewerkers kunnen worden doorgegeven 
aan de secretaris van het presidium. Zij heeft hiertoe reeds een uitvraag gedaan en zal de presidiumleden nogmaals 
herinneren. Tot op heden heeft alleen de PvdA een wijziging van de woordvoerders naar de nieuwe commissie indeling 
toegestuurd. 

• Op de vraag van mevrouw Kleinrensink antwoordt mevrouw Van Hall dat voor de behandeling van de Programmabegroting 
de indeling van de nieuwe commissies over de dagdelen nog de ‘oude’ verdeling van M&S- en S&R-onderwerpen volgt. Dus 
de drie meer sociaal getinte commissies op woensdag en de meer fysiek getinte commissies op donderdag.
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• Op de vraag van mevrouw Zwinkels antwoordt mevrouw Van Hall dat de Utrechtse gemeenteraad alleen 
fractiemedewerkers kent (maximaal vijf per fractie). Iedereen die als fractiemedewerker staat geregistreerd en in 
Utrecht woont, mag het woord voeren in de commissies. Fracties bepalen zelf welke taken ze de medewerkers geven, welke 
interne titel ze voor de functie van de medewerker hanteren en hoeveel zij hun fractiemedewerkers betalen.

• Naar aanleiding van agendapunt 6c, dat is doorgeschoven naar een volgende vergadering, benadrukt mevrouw Van Hall dat 
zij het proces van aanmelden en ‘onboarden’ van fractiemedewerkers graag zo spoedig mogelijk overneemt, als het 
presidium de hiervoor benodigde capaciteit honoreert. Het presidium spreekt af dit onderwerp te bespreken in de 
eerstvolgende vergadering.

• Naar aanleiding van de geplande raadsinformatiebijeenkomst over straatintimidatie deelt de burgemeester dat zij recent een 
bijeenkomst heeft bijgewoond over dit onderwerp en dat zij daar interessante externe experts ontmoet heeft. Graag deelt 
zij de lijst met sprekers met de agendeerders van de RIB. De secretaris van het presidium zal de agendeerders koppelen aan 
de bestuursadviseur van de burgemeester. 


